
T. M. M. O. B. 
Maden mühendisleri Odası 

32 . Genel Kuru lu 

Genel Kurulumuz 28.2.1976 Cumartesi günü saat 10.00'da Türk-İş Konfe
rans salonunda toplandı. 

Kongremizin açılışını Başkanımız Murat TURAN yaptı. Murat Turan açı-
liş konuşmasında geçtiğimiz yılın Oda çalışmalarını belirtti. Odamız ça
lışmalarının gelecekte çok daha tutarlı olabilmesi için üyelerden gelmesi 
gereken yapıcı eleştirilerin gereğini konuşmasının başında vurgulayarak; 
Türkiye'nin sosyal-ekonomik-politik yapısı tahlilinden hareketle tüm de
mokratik örgütlerin alması gereken tavrı açıkladı. 

Elbetteki özelde bizi ilgilendiren Maden Mühendisleri Odası'nın ve bağlı 
olduğu T.M.M.O.B.'nin halkımızın bağımsızlık demokrasi m ücad e I es in de
ki yerini politikayla İlişkisini, madenlerimizin ülke yararına işletilip kul
lanılmasının gereğini daha belirgin olarak ortaya koydu. 

Biz Maden Mühendisleri Odası yeni Yönetim Kurulu olarak, Başkanımız 
Sayın Murat Turan'ın 22. Kongre açılış konuşmasının tümünün dergimiz
de yer almasını uygun gördük. 

Sayın Konuklar, 

Sayın Basın Mensupları ve 

Değeri! Meslekdaşlarım. 

22. Genel Kurulumuzu açarken tümünüzü saygıyla selâmla
rım. 

Bir yılı daha geride bıraktık. Bu bir yıl İçinde sürdürdüğümüz 
çalışmalarımızla karşınızdayız. Bir anlamda, yaptıklarımızı ve 
yapamadıklarımızı eleştirilerinize sunmaktayız. Yapıcı eleştiri
leriniz, bfz geçmiş dönem yöneticilerinin eksik yönlerini orta
ya koyarken, bu aynı zamanda gelecek dönem yönetimlerinin 
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tie çalışmalarına ışık tutacaktır. Çünkü eleştirinin gücüne inan
maktayız. Çünkü, eleştirinin gelişmediği bir örgütün, ölü bir 
denizden farksız olduğu kanısındayız. Dahası, eleştirinin yö-
neltilmediği bir örgütün, kendi kendini yen i liyem iveceği ve 
eriyip gideceği inancındayız. İşte bu nedenle Genel Kurul'a 
katılan tüm üyelerden, eleştirilerini en etkin bir biçimde dile 
getirmelerini dilemekteyiz. 

Sayın Genel Kurul Üyeleri, 

Geçirdiğimiz bir yılın kısa da olsa genel bir değerlendirmesini 
yapmakta yarar görmekteyiz. Madenciliğimizin geçirdiği bir 
yıllık evrimin değerlendirmesinden önce de, ülkemizin sosyo
ekonomik ve politik değerlendirmesinin zorunlu olarak yapıl
ması gerekliliği inancındayız. Ancak yaklaşımlarımıza girme
den önce, önemli bîr noktayı vurgulamak isteriz. Egemen çev
relerce T.M.M.O.B. ve ona bağlı Odalara yöneltilen «Siyaset 
yapıyorlar... Politika İle uğraşıyorlar...» yolundaki safsataların 
ikiyüzlülükten öte bir anlama gelmediğinin altım çizeriz. Sa
nayi ve Ticaret Odaları Birliği'nin ülkemiz ekonomi-politikası-
nı yönlendirdiği ortada iken, dahası, bu örgütün hükümetlerin 
kaderlerinde belirleyici etkinliği göz önünde iken, yine aynı 
çevrelerin T.M.M.O.B. ve ona bağlı Odaları siyaset yapmakla 
suçlamalarını anlamak güçtür. 

Bir yıl geriden günümüze dek ülkemizin geçirdiği evrimi çok 
iyi çözümlemek zorunluluğundayız. 

1974'ün Sonbaharında CHP-MSP Koalisyon Hükümeti'nin İs
tifası ile İçine girilmiş olan siyasal bunalım, 1975'lerin ilk üç 
ayında da devam etti. Altı ayı aşan bu siyasal bunalımın yükü 
emekçi halkımızın sırtına bindi. Hayat pahalılığı, işsizlik, baskı 
ve kıyımların artarak geliştiği bu geçici Hükümetler dönemi, 
emekçi halkın son hızla yoksullaştığı bir dönem oldu. İçteki 
bu gelişmelere paralel olarakta, yabancı sermayeyle bütün
leşme hızı arttı ve halkın bağımsızlık ilişkileri yoğunlaştı. 

Tüm ilerici güçlere, İşçilere, köylülere, öğretmenlere ve özel
likle üniversite gençliğine karşı saldın ve baskıların yoğunlaş
tığı bu dönemde içte ekonomik çöküntüye, dışta ise tam bir 
yanlızlığa doğru gidildi. Tüm bu gelişmelerin ardında, Türki
ye'de demokrasi cephesinin kazandığı mevzileri baskı ve te
rörle geriletmek ve faşist girişimlere ortam hazırlamak amacı
nın güdüldüğü ortada idi. Nitekim daha 1975'e girmeden baş
layan «Sağ Cephe» pazarlıktan bu çok yönlü gelişmelerin en 
somut kanıtı oldu. 

Dört partili bir azınlık iktidarının kurulması, değinilen pazar
lıkların bir ürünü oldu. Getirilen Hükümet programı, İçine gi
rilmiş bulunan ekonomik ve siyasal bunalıma, ne emekçi 
halk yararına çözümler getirici nitelikteydi ne de bağımsız 
bir dış politikayı öngörür içerikteydi. İşsizliğin ve pahalılığın 
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yok edileceğine ilişkin nasıl gerçekleştirileceği belirsiz ve 
oyalayıcı vaatler... Buna karşılık tüm kaynakları ve kredi ola
naklarını üreticiye değil, teşvik tedbirleri ve yatırım adı altın
da ve «hür demokratik rejim» adına belirli küçük çıkar grup
larına peşkeş çekme... 

İşte Hükümet Programının bir yönü... 

ABD'nin yardımı (!) kesmesii ve silah ambargosu uygulaması 
karşısındaki tavır, dış ilişkilerde teslimiyetçi zihniyetin en be
lirgin göstergesi olurken, aynı teslimiyetçi zihniyet AET'na ve
rilen tavizlerle simgeleniyordu. Kıbrıs sorununa ilişkin Birleş-

Oda Başkanımız, Murat TURAN Genel Kurulun açış konuşmasını 
yaparken... 
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nils «Milletler'deki oylama ise yürütülen dış siyasetin iflasının 
simgesi olmuştur. 

Öte yandan faşizmin tırmanma ve bir anlamda da kendine kit
le tabanı arama ya da oluşturma çabsının yoğunluğu, geçmiş 
bir yıl olduğu gibi günümüze de damgasını vuran bir olgudur. 
Her türlü demokratik mücadelenin boğulmaya çalışıldığı, dev
leti oluşturan kurumlarda faşist örgütlenmenin hızlandığı gü
nümüz Türk i yes i emperyalizme bağlılığın da aynı hızla geliş
tiği bir dönem olmuştur ve olmaktadır. Emekçi halkın birliği
nin bozulması için ne gerekliyse yapıldı ve yapılmaktadır. 
Irkçılığın, bölgeciliğin ve mezhepçiliğin bu denli yoğun olduğu 
bir dönem görülmemiştir tarihimizde. Öyleki çoğu kez birer 
katliama varmıştır düzenlenen saldırılar... 

6te yandan, birer mesleki örgüt olmalarına karşın, yönetimle
rinde ilerici ve yurtseverlerin varlığı île birer demokratik kitle 
örgütleri işlevlerini de yerine getirmeye çalışan TMMOB ve 
ona bağlı Odalara yöneltilen baskı, saldın ve terör genel bas
kılara parafe! olarak gelişti ve geliştirilmektedir. Daha sonra 
ayrıntılı bir biçimde değineceğimiz kıyımlar bu gerçeğe en so
mut kanıttır. 

Sayın Genel Kurul Üyeleri, 

Tüm bu genel değerlendirmeler, ekonomik düzeyde somut 
gerçeklere dayanmaktaydı. Daha 1975 Sonbahan'na girerken, 
Türkiye ekonomisi tam bir çöküntünün İçme girmiş bulunmak
taydı. Fiyat artışları önlenemiyor, yeni bir enflasyonist etki ya
pıyor, böylelikle fiyat artışları daha büyük boyutlara varıyordu. 
Gerek kamu kesiminin finansman ve gerekse bankalar siste
minin kredi gereksinimlerinin karşılanması amacıyla Merkez 
Bankası sorumsuzca zorlanıyor, açıktan para basmaya devam 
ediliyordu. 

Fiyat artışları yanında, ekonomik çöküntüyü belirleyen bir baş 
ka gösterge, içine girilmiş olan döviz dar boğazıydı. Yılın ilk 
altı ayında dış ticaret açığı 1 milyar 729 milyon 800 bin dolara 
varıyordu. Önceki yıllar 2 milyar dolara ulaşmış bulunan döviz 
rezervleri, ilk altı ayda 400 milyona düşmüş ve azalma son hız
la devam etmekteydi. 

Kamu yatırımlarının plân hedeflerinin çok gerisinde kalmış ol
ması, ekonomik çöküntünün bir başka belirtisiydi. Daha önce 
atılmış temelleri bir kez daha atmak bu gerçeği yadsıyamıyor-
du. Bu çöküntünün faturası ise doğal olarak bir avuç tekelle
re değil emekçi halka ödettirilmek istenmekteydi. 

Vergilerin arttırılması, ücretlerin dondurulması ve benzeri gi
rişimlerle sağlanacak fonların, yeni yatırımlara aktarılması 
amaçlanmaktaydı. 

Uygulanan ekonomik-politika yi belirleyen örnekler çoğaltılabi
lir. Merkez Bankası kaynaklarının özel kesime aktarılan bölü-
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münün boyutu ne ölçüde çarpıcı bir veriyse, «ithalat Yönet m e-
|iği»nin ithalatı kısıtlayıcı ve denetleyici bir çok hükmünün ge
çersiz hale getirilmesi o ölçüde önemli bir veridir uygulanan 
ekonomik-politikaya... Özellikle spekülatif maddeler ithalatına 
sağlanan büyük olanaklar... Demir, bunun en somut örneği ol
muştur. Bir başka örnek ise, yabancı petrol şirketlerinin iste
miş olduğu yüksek İthal fiyatının yani varil başına 10 dolar 50 
sentlik fiyatın kabulüydü. 

Oda Başkanı Murat TURAN ve Genel Kurul delegeleri ... 

Sayın Genel Kurul Üyeleri.. 

Genelde uygulanan bu ekonomik-politika doğal olarak maden
cilik sektörünü de biçimlendirdi. Farklı bir politikanın İzlen
mesi de beklenemezdi zaten. Bir yıllık değerlendirmeye gir
meden önce, deyiş yerindeyse biraz içimizi dökmek isteriz. 

OnyıHardan beri uygulanan yanlış ekonomik-politika, ne yazık-
ki bugün madenciliğimizi İçler acısı bir duruma getirmiştir. 
Jeolojik potansiyel açısından küçümsenmiyecek yeraltı zen
ginliklerine sahip olan ülkemiz, bugün bazı önemli madensel 
hammaddeleri ithal etme durumuna gelmiştir. İskenderun De
mir Çelik Tesislerinin gereksindiği demir cevheri ve kok kömü
rü okyanuslar aşılarak ABD'den getirilmektedir. Halen bir ta
rım ülkesi olan yurdumuz, ana girdi gübreyi ithal etmektedir. 
Oysa Mazıdağı Fosfatlarının öyküsü, ta 1950 lere dayanmakta
dır. Öte yandan Hasan Çelebi demir yataklarının tarihi de bir 
o kadar eskidir. Eğer gerekli atılımlar yapılmazsa, Türkiye ge
reksindiği linyiti de yakın zamanda İthal etmek zorunda kala
caktır. Varlığı ta 1936'larda bilinen Afşin-Elbistan linyit yatak
larına ilişkin görkemli temel atma törenleri, 40 yıla varan bir 
süre sonra yani 1975'Ierde düzenlenmiştir. Bor tuzlan ve Man-
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yezft gibi dünya ölçümlerine oranla büyük rezervlere sahip ol
duğumuz yeraltı kaynaklarımız üzerindeki yerli-yabancı sömü
rüsüne ta Osmanlı İmparatorluğu'ndan bu güne dek son ve
rilmemiştir. Öte yandan barit, antbnuan ve krom gibi önemli 
kaynaklarımızı, salt döviz kıstasından hareketle yıllarca batılı 
gelişmiş ülkelerin sömürüsüne sunmuşuz.. Saymakla bitirile
cek gibi değil... Bir yandan bazı önemli madenler açısından 
yoklar ülkesine dönüşürken öte yandan elimizde önemli bo
yutlarda bulunan yeraltı kaynaklarımızı son hızla tüketmekte
yiz. Hem bir daha geri gelmeyecek biçimde.. Hem batılı geliş
miş ülkelerin sömürüsüne sunarak... 

Bir İKTİSADİ NATO olan AET'na girmekle de tuz-biber ekmi
şiz madencilik sektöründeki çarpık yapıya... Şu bir kesin doğ
ru olarak denebilir ki; AET'na üye olunmakla yeraltı kaynakla
rımız tümüyle bu topluluğa üye gelişmiş ülkelerin sömürüsüne 
terkedilmiştir. Ankara'da imzalanan Katma Protokol Anlaşma
sının «GEÇİŞ DÖNEMİNİN 2. AŞAMASININ 2. YILI BİTMEDEN 
AET UYRUKLU KİŞİLERE AÇILACAK FAALİYET ALANLARI» 
bölümü altında sıralanan uğraşı alanlarının başında Madenci
lik Sektörünün yer aldığı ve istisnasız tüm yeraltı kaynakları
mızın AET uyruklu kişHere açıldığı gerçeği en somut bir belge
dir... Avusturya sermayeli Magnezit A.Ş.'nin bir yılanın deri 
değiştirmesi gibi Batı Alman Sermayesine dönüşmesinin anla
mı, bu çerçevede anlam kazanmaktadır. Uludağ Volfram kay
nağımızın, AET'na üye batılı gelişmiş sömürgen ülkelerin ilgi
sini çekmesi yine bu gerçeklikte yatmaktadır. Ve son olarak 
üzerinde önemle durulması gereken ETİBANK'ın HOLDİNG
LEŞME yönlü yapısal değişime götürülmesi yine AET çerçeve
sinde anlam kazanmaktadır. Yabancı kökenli firmalann kısa 
süre önce Etibank'la başlattıkları pazarlığın temelinde yine 
değindiğimiz bu gerçeklik yatmaktadır. 

Günümüzde, «Üçüncü Dünya» diye nitelendirilen azgelişmiş 
ülkelerin herb iri kendi yeraltı kaynaklarına kıskançlıkla sahip 
çıkarlarken Türkiye, aksine bir tutumla yeraltı kaynaklarını ba
tılı gelişmiş ülkelerin sömürüsüne açmakta adeta ısrar etmek
tedir. Örneğin AET gibi yine bir İKTİSADİ NATO olan Eneri! 
Ajansına girmekle batılı gelişmiş ülkelerin sömürü ağına takıl
mışız. Oysa şu kesin doğrudur ki; TÜRKİYE'NİN YERİ, ÜÇÜN
CÜ DÜNYA ÜLKELERİ ARASINDADIR. 

Sayın Genel Kurul Üyeleri... 

Bu genel yaklaşımlara, geçen bir yılın kısa değerlendirmesini 

de ekleyerek konuyu bütünlemeye çalışacağız. Geçen bir yılı 

irdelerken, ekonomik çöküntünün göstergelerinden olan dış 

ticaret açığını, bir başka deyişle döviz dar boğazını vurgula

mıştık. İşte içine girilmiş bulunan döviz dar boğazından kur

tulmak isteyen siyasal İktidarın, el attığı sektörlerden biri MA-
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DENCİLİK oluyordu. Bu yargımızı sayısal verilere dayandıra-
biliriz. 

Madde gruplarına göre ihracat değerlerine bir göz atıldığında; 
Tarım ve Hayvancılık ile sanayi ürünleri İhracatında mutlak 
bir artış görülmüştür. 1975 yılının İlk sekiz ayında, geçen yılın 
eş dönemine göre % 55,3 oranında artan Madencilik ve Taşo-
cakları Ürünleri ihracı, 42 milyon 584 binden 66 milyon 142 bin 
dolara yükselmiştir. Bu artış aynı zamanda, madencilik ve taş-
ocaklan ürünleri iracının toplam ihracat içindeki payının % 
4.1 (1974 Ocak/Ağustos) den % 7.8 (1975 Ocak/Ağustos)'e 
yükselmesine neden olmuştur. Bu gerçek bize, bazı yeraltı 
kaynaklarımızın İşlem görmeden ve salt döviz kıstasından ha
reketle büyük oranlarda ihraç edildiğini açıkça kanıtlamakta
dır. 

Öte yandan ithalat değerleri incelendiğinde, çarpıcı ve ezici 
gerçek tüm çıplaklığıyla ortaya çıkmaktadır. MADENCİLİK ve 
TAŞOCAKLARI ürünleri ithalatı, 1975 yılının ilk sekiz ayında, 
geçen yılın eş dönemine göre % 24.5 oranında artarak 383 mil
yon 493 binden 477 milyon 561 bin dolara yükselmiştir. 

Bu değerin toplam ithalat içindeki payı % 15.2'dir. Şu bir ger
çektir ki belirtilen ithalat değerinin büyük bir bölümünü (% 
90) petrol oluşturmaktadır. Ancak konuşmamın bir bölümünde 
de vurguladığım gibi demir-çelik ve bakır sanayiinin gereksin
diği demir cevheri, kok kömürü ve bakırın İthal edilmeye baş
lanması yıllarca çaları telike çanlarının yıpranmaya yüz tuttu
ğunu göstermesi açısından İlginçtir. Tahminimiz gelecek yıllar 
madencilik ve taşocakları ürünleri ithalinin toplam İthalat için
deki payının yükseleceği yolundadır. Hele petrol ve ithal edilen 
madenlerdeki fiyat artışları bu payı çok büyük boyutlara var
dıracaktır. Kısacası, yeraltı kaynaklan açısından zengin olarak 
nitelenen Türkiye'nin bugün fakirliğinden söz etmek daha 
doğru olacaktır. Şu sayısal veriler, bir ölçüde bu yargıya ka
nıttır. İlk dokuz ayın gerçekleşen değerlerine göre 1975 ma
dencilik ve taşocakları ürünleri ihracatı 78 milyon 801 bin do
larken, ithalat (petrol hariç) ise 49 milyon 503 bin gibi küçüm-
senmiyecek bir boyutta gerçekleşmiştir. Bu değerlerin gele
cek yıllarda ithalat lehine artacağını söylemek gerçekçi bir 
saptama olarak görülmelidir. 

Bu noktada önemli bir saptama yapmadan geçemiyeceğim. 
Maden ihracat değerlerindeki mutlak artışın bir önemli nedeni 
ise ihracat birim fiyatlarındaki artışta aranmalıdır. Madenci
lik ve taşocakları ürünlerinin İhracat birim fiyatlarında, diğer 
sektörlerin tersine, 1975 yılı Ocak-Eylül döneminde geçen yı
lın eş dönemine göre % 106.2 oranında bir artış görülmüştür. 
Gerek döviz dar boğazının dürtüsü, gerekse ihracat bîrim fi
yatlarındaki artış, örneğin bir krom kaynağımızın yağmalanma
sını gündeme getirmiştir. Bu madene İlişkin Ağustos ayı ger
çekleşmesine baktığımızda değindiğimiz .yağma tüm çıplaklı-
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gıyla ortaya çıkar. Bu aydaki krom ihracatı, geçen yılın Ağus
tos ayına göre % 704 oranında bir artışla gerçekleşmiştir. Bu 
ihracat artışı krom kaynağımızın yağması değllde nedir? 

Genel Kurul'dan bir görüntü... 

Sayın Genel Kurul Üyeleri... 

Son olarak kamu yatırımlarının gerçekleşme durumkınna göz 
atmak yararlı olacaktır. Plânlı döneme girmekle madencilik 
sektörümüzün geliştiği ya da biçimlendiği yargısına varmak 
oldukça güç. Kamu kuruluşlarına emredici olması gereken 
DPT, şunu kesinlikle söylemek gerekirse bu işlevini günümü
ze dek yerine getirememiştir. 

Birincisi için bir ölçüde söyienemese bile İkinci ve üçüncü beş 
yllık kalkınma plânlarının, bir avuç egemenlerin çıkarları doğ
rultusunda çizildiğini rahatlıkla söyleyebiliriz. Çarpık bir eko
nomik-p o I it ika güden gerici siyasal iktidarlar, kendi yaptıkları 
plânlarını bile gerçekleştiremez niteliktedirler. O kadar ki ken
di hazırlamış oldukları plânları bizzatii kendileri tahrif eder çiz
giye gelmişlerdir. İşte tüm bu nedenlerden ötürü DPT'nin ka
mu kuruluşları için emredici işlevlerinin kesinlikle yaşama geç
mediğini savlıyabiliriz. Hele madencilik sektörü için bunu ra
hatlıkla söyleyebiliriz. Örneğin, Maden Dairesine ilişkin yapı
sal değişim plânları ta B.B.Y.K.P.'dan günümüze dek gerçek
leştirilmeden gelmektedir. Kaldı ki DPT'nfn program hedefleri 
tam olarak gerçekleşse bHe, madenciliğimizin yapısının yine 
de bir avuç egemenin çıkarları doğrultusunda biçimleneceğini 
vurgulamak isterim. 

1875 yılının gerçekleşen değerlerine baktığımızda görülen şu
dur: Geçen yılın Ocak-Eylül döneminde 1 milyar 217.8 milyon 
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lira ile program hedefinin yüzde 41.1'inin gerçekleştiği Maden
cilik Sektöründe, bu yıl 1 milyar 866.3 milyon lira ile program 
hedefinin yüzde 51.8'ine ulaşılmıştır. Oysa 1975 yılı program
lanan kamu yatırımları miktarı, 3 milyar 601.5 milyon liradır. 
Geriye kalan üç aylık bir süre İçinde kamu yatınmiannın daha 
ne miktarının gerçekleştiğini veri eksikliğinden ötürü bileme
mekteyiz. Ancak, gerçekleşmenin % 100 olduğuna olasılık 
verememekteyiz. Gecen yılın gerçekleşme yüzdesinin % 75.1 
olduğu göz önünde tutulursa bu yılın gerçekleşme yüzdesi
nin üç-asağı beş-yukan aynı oranlarda olacağı kanısındayız. 
Sayın Genel Kurul Üyeleri... 

Geçtiğimiz dönemin önceki yıllara oranla ayırdedlci bir nite
liği vardı, biz teknik elemanlar açısından... Yaşam pahalılığı 
bir önceki yıla oranla biraz daha bunaltıcıydı ama, ondan da
ha önemlisi baskı, kıyım ve saldırılardı.. Genelde tüm emekçi 
halk üzerinde yoğunlaşan baskılar, önemli boyutta da emekçi 
halkın bir parçası olan teknik elemanlara yansımaktaydı. Eko
nomik çözümsüzlük bir yandan, baskı, kıyım ve saldırılarda 
diğer yandan yurtsever teknik elemanları bir kıskaç İçine it
mekteydi. Ne yapılabilirdi? Gerek Odalann gerekse T.M.M.O.B. 
nfrt birer sendika olmadıktan ortadaydı. Üyelerinin demokratik 
sorunlarına ancak ve ancak gücümüz oranında yetki alanı
mızla sınırlı bir düzeyde eğllebildlk. 

Egemen çevrelerin kamu kesiminde çalışan teknik elemanla
rın bütünselliğini bozmak, birlikteliğini parçalamak için geliş
tirdikleri Yan Ödemeler Kararnamesi, bu kitle içkide yapay 
çelişkiler yaratmak için getirilmekteydi aslında.. Bir politik si
lah olarak amaçlanmaktaydı ve biç im lend ir ilmekteydi Yan Ö-
demeler Kararnamesi.. Kaldı ki yan ödemeler ile getirilen ye
ni yeni ekonomik haklar, aslında yaşam pahalılığını çok geri
den izlemekteydi. 

Öte yandan geçtiğimiz dönemde, siyasal İktidarın giriştiği kı
yımlar, gün geçtikçe daha büyük boyutlara varıyordu. Taban
daki maden mühendislerinden yönetici durumda bulunan ma
den mühendislerine kadar büyük bir kitle siyasal düşüncele
rinden Ötürü yerinden ediliyordu. Bu uygulama siyasetin, çok 
kesin bir biçimde işletmelere girişinin kanıtıydı. Oysa aynı 
çevreler, teknik elemanların «siyasetle İştigal etmemeleri» ge
rekliliğini ellerine geçen her fırsatta tekrarlamaktan geri dur
muyorlardı. Nitekim fazla uzun sürmedi kulaktan kulağa dola
şan fısıltıların gerçekleşmeye başlaması... Zonguldak Havza'
sında 30'a yakın üyemiz atamalarla, yerlerinden alınmalarla 
vb. biçimlerde kıyıma uğratıldı. Kıyıma uğrayan üyelerden bir 
kısmının Şubemiz ve Demek yöneticileri oluşu, Odamıza yö
neltilen saldırının bir kanıtıydı. Bundan daha önemlisi görev
den alınan üyelerin hemen hemen hepsinin uzun yıllar çalış
mış tecrübeli mühendisler olduğu gerçeğiydi. Düzensiz bir 
çalışmanın sürdürüldüğü ve İş kazalannın yoğun olduğu bir iş 
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yerinden tecrübeli mühendislerin alınması sorumsuzluğun en 
somut kanıtıydı. Nitekim gerek üretimdeki gözle görülür dü
şüş gerekse huzursuzluk kısa süre içinde kendini gösterdi. 
Oysa bu arkadaşlar sözüm ona «Zonguldak Laboratuvansn-
da yetiştirildikten sonra daha verimli ve önemli yerlere gön
derilmişlerdi. 

Biz masa başında günde bir iki evrakın paraf edildiği görevle
rin daha verimli olacağı kanısında değiliz. Kıyımlara gösteri
len bu gerekçe içten olmadığı gibi doğru da değildir. Şunu bir 
kez daha vurgulamak isteriz ki; siyasal düşüncesi ne olursa 
olsun üyelerimizin salt bu nedenle huzursuz edilmesini en şid
detli bir biçimde kınamaktayız. 

Sayın Genel Kurul Üyeleri, 

Kamu kesiminde çalışan üyelerimizin sorunları gibi özel kesim
de çalışan üyelerimizin de sorunlarının büyük boyutlara var
mış olduğunu vurgulamak isteriz. Bu sorunlar, yaşam kavga
sı, bilgi ve yaratıcılıktan başlayıp fiziksel yönlü yitiriciliğe ka
dar uzanmaktadır. Özel kesimdeki arkadaşlarımız, üretilen de
ğere plân, proje ve raporlarla başlayan soyut katılmadan üre
tim içindeki somut katılmaya dek uzanan bir sömürünün için
de bulunmaktadırlar. İşverenin istemleri yönünde davranma
yan mühendislerin ise madencilik alanından kelimenin tam an
lamıyla çekildikleri bir gerçektir. Mühendisliği ve bilimi yasala
rın zorun tuğu olarak gören bu düşüncenin yenilmesi, maden 
mühendislerinin güvenceli çalışmalarının sağlanması bir gö
rev olarak önümüzde durmaktadır. Geçtiğimiz dönemde bu ko
nuda yaptığımız girişimler (TİP Sözleşme], başarıya ulaşama
mıştır. Eğer bu Genel Kurul Özel kesimde çalışan arkadaşla
rın sorunlarına kesin ve bağlayıcı çözüm geliştirirce bu bizle
ri sevindirecektir. 

Sayın Genel Kurul Üyeleri, 

Madencilik öğretim ve eğitimine değinmeden geçemiyeceğiz. 
Daha 1970'Ierde sayıları iki olan maden mühendisliği öğretim 
kurumlan bugün 7'ye yükselmiştir. Öğretim kurumlarının art
masına karşı değiliz. Ancak, kadro, araç ve gereçlerin yeterli 
düzeyde bulunmaması, bu noktada haklı eleştirileri gündeme 
getirici niteliktedir. Eğer öğretim kurumlan artarken, eğitimin 
niteliği ve niceliğinde bir düşüş sözkonusu oluyorsa, her ye
ni kurum yararlı olmaktan öte zararlı olur. Bu genel bir doğru
dur. Ve bu genel doğruyu bugün ülkemizde oldukça yalın bir 
biçimde gözlemekteyiz. Bu gün her Öğretim üyesine bir heli
kopter tahsis edilse bile, öğretimin yine de yeterli olacağı ka
nısında değiliz. Bize göre her yeni kurumun açılması politik 
bir tercihe dayanmaktan Öte bir anlama gelmemektedir. Ge
lecek dönem yönetici arkadaşların bu konuda etkin bir çalış
ma içine girmeleri gerekmektedir. 
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Sayın Genel Kurul Üyeleri, 

Sorunların önemli olanlarına genel olarak değinmeye çalış
tım. Kuşkusuz, sorunlarımız salt bunlar değil. Örneğin bilim
sel yayınlara ilişkin çalışmalarımızın kamu kuruluşlarının ba
zılarınca desteklenmemesi bu sorunlardan biri.. 

Sözlerimi burada noktalarken tümünüzü saygıyla selamlar, bu 
Genel Kurulun madenciliğimizin ve üyelerimizin somut sorun
larına çözüm getirici kararlar üretmesini dilerim. 
Saygılarımla. 

Açılış konuşması sonrası açık oylama ile Divan aşağıdaki şekilde oluştu 

Divan Başkanı 

Divan Başkan Yardımcısı 

Divan Başkan Yardımcısı 

Yazman 

Yazman 

Yazman 

Yazman 

Turan Dündar 

Murat Çakıl 

A. Kemal Gök 

Tuncer Demiröz 

Şadİ Aktan 

Süleyman Özerk 

Emruhliah Yıldırım 

Verilen bir önerge ile gündeme, konukların konuşmaları İle ilgili bir mad
de daha eklendi. Ve son şekil ile Gündem aşağıdaki durumunu aldı. 

GÜNDEM 

1. Açılış, 

2. Başkanlık Divan seçimi, 

1) Başkan 
2) Başkan Yardımcısı 

3) Yazman 

3. Saygı Duruşu, 

4. Konukların Konuşması, 

5. Anıt Kabir'e çelenk koymak için 5 kişilik bir 
heyet seçimi, 

6. Bütçe, Yönetmelikler ve Öneriler Komisyon
ları seçimi (3'er kişi), 

7. Yönefim ve Denetim Kurulları Raporlarının 
okunması ve eleştirilmesi, 

8. Yönetim Ve Denetim Kurulları ile Muhasebe
nin aklanması, 
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9. Komisyon Raporlarının okunması ve oylan
ması, 

10. 1976 Yılı Bütçesi'nin tartışılması ve oylanması, 

11. Dilekler, 

12. Seçimler, 

12.1. Secim tasnif kurulunun seçimi (6 kişi) 

12.2. Yönetim Kurulu seçimi 

12.3. Denetim Kurulu seçimi 

12.4. Birlik Yönetim Kurulu'na üye seçimi (3 kişi) 

12.5. Birlik Denetim Kurulu'na üye seçimi (2 kişi) 

16.6. Birlik Genel Kurulu'na delege seçimi (en az 5, 
ençok 100 kişi) 

Veni gündem gereğince kongre çalışmalarına devam etti. 

Dünyada ilk bağımsızlık savaşını veren halkımızın önderi Atatürk, dev
rim şehitleri, aramızdan ayrılan üyelerimiz ve maden şehitleri 1 dakika 
saygı duruşu ile anıldı. 

Saygı duruşu... 

Kongremiz Divan Başkanı Turan Dündar; Kongremizin Halkımıza yararlı 
olması dileğini iletirken, biz ilerici yurtsever maden mühendislerinin sü-
:ekli vurguladığı ve vurgulayacağı «Ülkemiz Madenlerine kıskançlıkla sa
hip çıkmalıyız» kavramını yine tekrarladı. 

İngiltere'yi örnek gösterdi; Sömürgelerini kaybetmesi ile maden hammad
deleri sıkıntısının İngiltere'deki mevcut ekonomik bunalıma etkisini be-
lirtti. 
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Oerçekten çok önemli bir etkendi. Önemliliği AETnin Türkiye'ye uygulat
tırdığı tarım ürünlerinin ve özellikle maden hammaddelerinin ihracı konu
sundaki tedbirlerde açıkça görmek mümkün. Daha başka AET'nin isteği 
doğrultusunda, güdümlü kredilerle maden sahalarımızın üretime açılış is
temi, madencilik sektöründe önemli bir yeri olan ETİBANK'ın holdingleş-
tirme veya özel teşebbüse satılması istemi bu olguyu kanıtlayıcıdır. 

Ancak, ülkemiz tüm demokratik güçleriyle birlikte biz ilerici yurtsever 
maden mühendisleri halkımıza ters düşen bu gerici politikayı teşhir edip 
bununla sonuna dek mücadele edeceğiz. 

— Kongremiz öncesi ve Kongre boyunca aşağıda isimlerini belirttiğimiz 
kişilerden başarı telgrafları geldi. Divan başkanlığınca Kongre üyelerimize 
okundu. 

Kongremize basan telgrafları gönderen kişi ve kuruluşlar 

Kani Vrana (Anayasa Mahkemesi Başkanı) 

Prof. İ. H. Ülgeri (Danıştay Başkanı) 

Kemal Güven (Millet Mec. Başkanı) 

Bülent Ecevit (CHP Genel Başkanı 

Behlce Boran (TİP Genel Başkanı) 

ibrahim Güzelce (DİSK Genel Sekreteri) 

Zeki Alçın (CHP Gençlik Kolları Bask.) 

Tansu Timur (Gemi Müh. Odası Genel Sek.) 

Orhan Akbulut (Ziraat Müh. Odası Başkanı) 

Kimya Müh. Odası 

Erdinç Koksal (İnşaat Müh. Odası Genel Sek.) 

Yavuz Önen (Mimarlar Odası Başkanı) 

A. Kahraman (Elektrik Müh. Odası Gn. Sek.) 

N. Kocabıyıklıoğlu (Mak. Müh. Odası Gn. Sek.) 

Ankara Kıbrıslı Öğrenciler Der. 

Asım İzmirlioğulfan (Maden Müh.) 

tyigün Polat (Orman Müh. Odası Başkanı) 

Zonguldak Ereğli Kömür İşi. 

Personeli haklarını koruma 

Der. 

Tuğrul Erkin (Maden Müh.} 

Maden Müh. Odası Yönetim Kurulu olarak, bağımsıziık-demokrasi müca
delesinde belirli bir yeri olan Odamıza, aynı zamanda Odamızın 22. Kon
gresine ilgi duyan kişilere ve temsil ettikleri kuruluşlara içtenlikle teşek
kür ederiz. 
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Telgraflar 

Millet Meclisi Başkanı 
Kemal Güven 

Süleyman Demîrel 
Başbakan 

22. Genel Kurulunuz münasebetyle vaki daveüzine teşek
kür ederim. Meclis çalışmaları nedeniyle aranızda bu
lunamamaktan üzgünüm. Genel Kurulunuzun memleke
timize ve camianıza hayırlı ve uğurlu olmasını diler, 
selam ve sevgilerimi yollarım. 

Odanızın 22 nci Genel Kurul toplantısına davetiniz için 
teşekkür eder, Odanız mensuplarına ve davetlilere selam 
ve muhabbetlerimi sunarım. 

Kani VRANA 
Anayasa Mahkemesi 

Başkanı 

Odanızın 28.2.1976 günü yapılacak olan 22. Genel Kurul 
toplatısına, mazeretim nedeniyle katılamıyorum. 

Nazik davetinize teşekkür eder, başarılı dileklerimle say
gılarımı sunarım. 

Prof. İ. Hakkı Ülgen 
Danıştay Başkanı 

22. Genel Kurul toplantısı için göndermek nezaketinde 
bulunduğunuz çağrınıza teşekkür eder, başarı dileklerim
le saygılarımı sunarım. 

Bülent ECEVİT 
Cumhuriyet Halk Partisi 

Genel. Başkanı 

Benice Boran 
Türkiye İşçi Partisi 

Genel Başkam 

Çağrınız için teşekkür ederim. 

Türk mühendisleri ve teknik personeli, meslek alanları 
açısından toplum sorunlarına bilinçli bir şekilde eğilerek 
demokrasimize gerçeklik kazandırmaktadır. Onların, gü
cünü bilgiden, tecrübeden ve gerçek milliyetçilikten alan 
düşüncelerine ve sesine kulak vermek siyaset adamları 
ve siyasal partiler için yurda ve topluma yararlı olabil
menin gereğidir. 

Oda çalışmalarınızda oluşan görüşleri bu açıdan değer
lendiriyoruz. 

Türkiye'nin zengin maden kaynaklarını değerlendirmede, 
bu konuyla ilgili mühendislerimizin ve teknik elemanla
rımızın üstün yeteneklerine ve çabalarına rağmen, çok 
y£tersiz kalınması, izlenen tutumun yanlışhğmdandır. 

Yatırımlarda ve kalkınmayı hızlandırıcı girişimlerde 
madenlerimizin değerlendirilmesine öncelik verilmesi, 
madenlerimizin ve tüm yeraltı kaynaklarımızın dış sö
mürüye kapalı tutulması ve madenlerimizin Türkiye'de, 
Türk emeğiyle değerlendirilerek ihraç edilmesi, bizim 
görüşümüze ve milliyetçilik anlayışımıza göre zorunludur. 
Bu açıdan, işlenmemiş maden ihracına yemden izin ve
rilmesini üzüntü ile karşılıyoruz. 

Genel Kurulunuzun bu sorunlara ışık tutacağına güveni
yorum. 

Çalışmalarınızın başarılı ve yararh olmasını ve Odanızın 
değerli yönetici ve üyeleriyle sayın konuklarınızın sürek
li esenliğini dilerim. Genel Kurulunuza saygılar sunarım. 

Yeraltı kaynaklarımızın korunup geliştirilmesinde ve ya-
bencı sermayenin bunlara el atmasını önlemek Üzere ka
muoyunu uyarıp harekete geçirmede etkin bir mücadele 
veren Maden Mühendislerimizin Genel Kurul toplantısına 
başarılar diler, saygılarımı iletirim. 
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İbrahim Güzelce 
DİSK Genel Sekreteri 

Kongrenizin halkımızın emperyalizm ve faşizme karşı 
bağımsızlık demokrasi ve barış mücadelesi doğrultusun
da kararlar alacağı inancı içinde başarılar dilerim. 

Zekî Alçın 
CHP Gençlik Kolları 

Genel Başkanı 

Büyük çalkantılar faşist saldırılar ve sürgünlerle dolu 
bir devrede yaşıyoruz. İnanıyoruz ki bütün bu olaylar, 
yaklaşan balk iktidarının doğum sancılarıdır. İşçi köylü 
inıtifakıyle yürütülecek halkçı devrimci kavgada teknik 
elemanlara da büyük görev ve sorumluluklar düşmekte
dir. Bu inançla. Kongrenize basanlar diler, saygılar su
narım. 

Tansu Timur 
Gemi Mühendisleri O. 

Sekreter Üye 

Tüm Gemi Mühendisleri adına Genel Kurulunuzu kutlar, 
alacağınız kararlarm, halkm çıkarları doğrultusunda 
birlikte sürdürdüğümüz mücadeleye güç katacağına olan 
inancımı belirtirim. 

Orhan Aknulut 
Ziraat Mühendisleri O. 
Yönetim Kurula Baş. 

Teknik elemanların sendika kurma ve demokratikleşme 
istemleri ülke ve meslek sorunlarım halkçı-devrimci bir 
yaklaşımla savunmaları, sömürü ve bozuk düzen yanlısı 
egemea güçleri lnışkulandırmaktadır. 
Bugünkü yönetim, demokratik meslek örgütlerinin baskı
sından ve kamuoyu oluşumundaki etkisinden kurtulmak 
istemektedir. 

Bu mevzileri ele geçirebilmek amacıyle hertürlü anti
demokratik uygulama ve faşizan yöntemlere başvurul
makta, teknik elemanların kendi temsilcilerini seçme ve 
yönetme haklan ellerinden alınmak istenmektedir. Böyle 
bir ortamda başlayan 22. Genel Kurulunuzun çoğulcu ve 
.özgürlükçü demokrasiden yana tavır alacağına yürekten 
inanmaktayız. Başarılar diler, saygılar sunarız. 

Enver Bayam 
Başkan 

Türk Maden Mühendisleri Odası 22. donem Genel Kuurlu-
nun değerli üyelerine, Zonguldak Ereğli Kömürleri İş
letmesi Personeli haklarım koruma Derneği (EKİPDEN) 
olarak, Genel Kurul çalışmalarında, içtenlikle başarılar 
diler, saygılarımızı sunarız. 28.2.1976 

Kimya Mühendisleri O. Antidemokratik ye faşizm uygulamaların yoğunlaştığı bir 
dönemde toplanan Genel Kurulunuza çalışmalarında ba
şarılar diler. Kongrenizin bağımsızlık demokrasi ve tüm 
çalışanların sendikal haklan mücadelesine yeni boyut-
lar kazandıracağına olan inancımızı belirtiriz. 

Erdinç Koksal 
İnşaat Müendisleri Odası 

Genel Sekreteri 

Ülke ve meslek sorunlarının çözümünde teknik elemanla
rın ekonomik ve demokratik örgütlenmesinde yeni bir 
asama olacağına inandığımız Genel Kurulunuza başarılar 
dileriz. Saygılanmızla. 

Yavuz Önen 
Mimarlar Odası Başkanı 

Fasit baskı ve sömürü altında ezilmeye çalışılan tüm 
teknik elemanların ve halkm çıkarları doğrultusunda yıl
lardır birlikte sürdürdüğümüz mücadelenin önümüzdeki 
dönemds daha da güçleneceği inancıyla, genel kurulunu
zun bu doğrultuda alacağı kararları kutlar, çalışmaları
nızda başarı dileklerimizi tüm mimarlar adına sunrım. 
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Abdülkadir Kahraman 
Elektrik Müh. Odası 

Yazman Üye 

Çalışanlar üstündeki baskı ve şiddetin alabildiğine yoğun
laştığı günümüzde, demokratik, ekonomik hak ve Özgür
lüklerin korunması ve genişletilmesi mücadelesi halkımı
za! emperyalizme ve yerli işbirlikçilerine karşı verdiği 
mücadelenin önemli bir parçasıdır. 

TMMOB'ye bağlı Meslek Odaları olarak geçen dönemler
de verdiğimiz ortak mücadelenin bu dönemde yeni boyut
lara ulaşacağına inanıyoruz. 

Bu doğrultuda kararlar alacak olan Genel 
çalışmalarında başarılar dileriz. 

Saygılarımızla, 

Kurulunuza 

MaMna Müh. Odası 
Sekreter Üye 

Neşet Kocabıyıkoğlv 

Ankara Kibrisin 
Öğrenciler Derneği 

Çalışanlar üzerinde anti-demokratik baskı ve uygulama
ların yoğunlaştığı, faşist çetelerin işçilerin, gençlerin üze
rine saldırtüdığı, kazanılmış demokratik hak ve özgür
lüklerin emekçilerin elinden geri alındığı, yeralb ve yer
üstü kaynaklarımızın emperyalistlere peşkeş çekildiği bir 
donemde bulunuyoruz. 

Böylesine bir ortamda çalışmalarına başlayan kongrem
izin halkımızın bağımsızlık ve demokrasi mücadelesine 
katkıda bulunacak çalışmalar yapacağına ve kararlar 
alacağına dair inancımız sonsuzdur. 

Genel Kurulunuza çalışmalarında başarılar diler, saygı
larımı sunarım. 

Antifaşist - anüemperyalist hedefler doğrultusunda hal
kımızın yanında sürdürdüğünüz mücadeleyi takdirle izli
yoruz. 

Kıbrıs sorununun, ancak NATO çerçevesinden çıkarılma
sı ile Kıbrıs halkının çıkarları doğurlütsunda çözümle
nebileceğini belirtmekte yarar görüyor ve tüm demokra
tik kuruluşların bu doğrultuda çalışmalar yapması ge
rektiğine inanıyoruz. 

Şimdiye kadar ki çalışmalarınızdan 
Genel Kurula basanlar dileriz. 

dolayı sizi kutlar, 

lylgfin Pnlat 
Orman Müh. Odası Baş. 

Toğrul Erkin 
Maden Mühendisi 

Asım İzmiroğullan 

22. Genel Kurulunuzdan bağımsızlık ve demokrasi mü
cadelesinden daha da güçlenmiş olarak çıkacağınız inan
cı ile çalışmalarınızda başarılar dileriz. 

Genel Kurula başarılar diler saygılarımı sunarım. 

Hastalığım dolayisiyle Kongreye katılamadığımı üzüntüy
le büdirir, kongremizin memleketimizin doğal kaynakla
rının gerçek sahibi olan halkımıza hayırlı olmasını dile-
im. 

Gündemin 4. maddesi gereği konukların konuşmasına sıra geldi. 

Konukların Kongremizde konuşmalarının özetinin ayrı ayrı dergimizde yer 
almasında yarar buluyoruz. 
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Konuk Konuşmacılar 

Ahmet Yıldız : (Tabii Senatör) 

Sayın Ahmet Yıldız Odamız sloganına sahip çıkarak «Doğal Kaynaklar Bu 
Ülkenin Gerçek Sahiplerinindir» deyip konuşmasına başlamıştır. 

Konuşması süresince şu görüşleri getirmiştir. 

— Meslek kuruluşlarının politik alanda etkinliğini göstermesi gerekir. 

— Bu politika, devletin ülkenin sorunlarını çözmekte izlemesi gereken 
politika oimalıdır. 

— Meslek kuruluşlarının izleyeceği politika teknik sorumluluklarını da 
taşımalıdır. 

— Her toplumsal sorunun politik bir yanı vardır. Bu doğru görüşü pay
laşan iyi niyetli hiçbir örgüt, politika yapan kuruluşlara karşı çıkmaz. 
Karşı çıkanlar, gerçekte kendi çıkarlarını ön planda tutan örgütler
dir. 

— Politika konusunda politik iktidarlarca tutulan yanlış yollar şunlar
dır: İktidar beraber çalışacağı kişileri seçmekte serbest olmaktadır. 
Ve bu doğrudur. Yalnız bu böyfe diye iktidarlar, kendileriyle aynı gö
rüşü paylaşmıyorlar diye çalışanlara baskı yapma hakkına sahip de
ğildirler. 

— Batı ülkelerinde memurlar istedikleri partilere üye olma hakkına sa
hiptirler. Bu olgudan dolayıdırki memur iktidar ilişkileri sağlanabil
mektedir. 

— Memur sendikaları kurulmalı, bu durumda memurların iktidarlara 
doğrularını, düşüncelerini ve haklarını İletmekte en geçerli yoldur. 
Söz konusu sendikal hakkın toplu sözleşme ve grev hakkı ile dona
tılmış olması şarttır. 

«Bütün toplumsal sorunlar dünyadaki değişimlerden soyutlana
maz» genel doğrusuyla konuşmasını sürdüren Ahmet Yıldız Ortak 
Pazar konusunada, şöyle değinmiştir. 

— Ortak Pazar'da onlar ortak biz pazar olmaktayız. Ekonomik bütün
leşme ekonomik uyum sağlanmalıdır savı ile ortak pazara girilmiş
tir. Oysa bu ekonomi ile Ortak Pazara'a girilemez. 

— Tüm ulusal konular bir bütün olarak ele alınmalıdır. 
Konuşmasının sonunu sayın konuşmacı şöyle bağlamıştır. 

— Türk ulusunun, doğal kaynakları için bekçi durumundan kurtarılma
sı ve gerçek sahibi olduğu savunulmalıdır. Bu durumun üzerine git
mek her Türk vatandaşının görevi olmaktadır. 
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2, Konuk Konuşmacı : 

Cahit Kayra : (CHP Milletvekili) 

— Politika bir bütündür, madencilik politikası da bu bütünün bir parça
sıdır. Doğru veya yanlışlığı politikanın bütünlüğü içinde aramak ge
rekir. 

— Eğer izlenen politika sömürü politikası ise madencilik sorunumuz bu 
politika içinde aranmalıdır. 

Sorunumuzu bir düzen meselesi olarak ortaya koyan Sayın Kayra konuş
masına şöyle devam etmiştir. 

— Beş yıl içinde 630 milyar TL üretmişiz. Bu meblağdan 120 milyar TL. 
vergi verilmiş. Bu vergiyi memurlar, işçiler ve köylüler vermiştir. 

— Görüldüğü gibi sorun düzen sorunudur. 

Madencilik konusunu tekrar ele alan konuşmacı şöyle tamamlamıştır. 

— Türkîyemiz doğal kaynaklar yönünden çok fazla yekûnlara sahiptir. 
Bu potansiyelin yurt çıkarları doğrultusunda en iyi şekilde değerlen
dirilmesi gerekir. 

— Madenlerimiz de kullanılan araç ve gereçlerin dışarıdan satın alın
ması ve üretimde kullanılması bir olgudur. İşte bu da bir POLİTİKA-

Genel Kurulu izleyen delegeler... 

3. Konuk Konuşmacı 

Orhan Yılmaz : (Giresun CHP Milletvekili) 

— Siyasal Partiler özgürlükçü demokrasi ilkesi içinde kurulmuştur. Ve 
politika yaparlar. Aynı zamanda meslek kuruluşları da politika ya-
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parlar. Bu duruma karşı çıkmak özgürlükçü demokrasi ilkelerine 
karşı çıkmaktır. 

Konuşmasında Ulusal kaynaklarımız, maden mühendisleri ve özel
likle Zonguldak Maden Mühendisleri sorunlarına değinen Sayın Yıl
maz konuşmasını şöyle tamamlamıştır. 

— Ulusal kaynaklarımız bazı siyasal çevrelerin çıkarlarına göre ele 
alınmaktadır. 

— Maden mühendisleri ve diğer teknik eleman odaları kendi konuları 
dışına çıkıp, diğer konularda da halkın çıkarlarına uygun doğrultuda 
sorunlara ağırlık vermelidir. 

— Zonguldakta görülen kıyımlar sonucu iş kazaları ve sosyal sorunlar 
artmıştır. Bu durumun yaratılmasına sebep hükümettir. Hükümet 
suçludur. Halkın çıkarlarını düşünmeden, çeşitli ayak oyunlarıyla oy 
toplayıp iktidar olmak isteyenlere, türlü düzenbazlıklarla kamu oyu
nu yanıltanlara avans verilmemelidir. 

— Uğraşımızı halkın çıkarlarına doğru yöneltmek görevimiz olmalıdır. 

4. Konuk Konuşmacı : 

Haluk Orhun : (TÜTED Genel Sekreteri) 

— «Meslek odaları kongrelerini faşist tırmanışın en yoğun olduğu bir 
dönemde yapmaktadır.» cümlesini başlangıç yapan konuşmacı bu 
durumun ilerici yurtseverleri yıldıramıyacağını belirterek konuşması
na devam etmiştir. 

— Bu baskılar ilerici güçler için başarının oluşmasına yardımcı olmak
tadır. 

— Bu günkü MC iktidarı sermayenin sebep olduğu ekonomik bunalım 
konusunda kamu oyunu yanıltmakta ve aldatmaktadır. 

Konuşmasının son bölümünde sendikalaşma konusuna değinen TÜ
TED Genel Sekreteri Sosyal Sigortalar Kurumu işçilerinin memur 
statüsüne alınmasını kınayarak konuşmasını şöyle bağlamıştır. 

— MC işçi memur ayırımı yaratarak sendikal haklar konusundaki ge
lişmeleri engellemektedir. 

— Kıyım baskılara karşı ve grevli toplu sözleşmeli sendikalaşma mü
cadelemizi TÜTED çatısı altında sürdüreceğiz. 

5. Konuk Konuşmacı : 

İhsan Topaloğlu : (Eski Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı) 

— «Odaların kurullarında ele aldıkları teknik konular son günlerde et
kinlik kazanmıştır.» sözleriyle başlayan konuşmacı Odamızın yerini 
de ayrıca belirterek maden mühendislerinin görevlerine değinmiştir. 
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— Maden mühendisleri yurdumuzun yeraltı kaynaklarını çıkarmada ve 
korumada azami itinayı göstermeli ve mücadelesini bu yönde geliş
tirmelidir. 

Maden yasası hakkında belirli bir ihtisası olan Sayın Topaloğlu ko
nuşmasında bu konuya da yer vermiştir. 

— Maden kanununun mevcut maden politikamızın doğrultusunda de-
ğilde yurt çıkarları doğrultusunda yeniden ele alınması zorunludur. 
Kanunda yabancı sermaye ile İlgili konu üzerinde etkin değişiklikler 
getirilmelidir. Yabancı sermayenin maden çıkarma ve arama işlem
lerine son verilmelidir. Sermayeyi teşvik kanunu özellikle madenci
lik alanından alıkonmalıdır. 

Söz konusu uğraşıyı başararak kendi kaynaklarımızı kendi güvence
miz içinde kullanarak enerji politikamızı halkımızın yararına sapta
malıyız. 

— Mevcut doğal kaynaklarımızı en iyi şekilde ele alıp DEVLET eliyle 
işletilmesi sağlanmalıdır. Özel teşebbüsler elinde olan madenleri
miz en kısa zamanda devletleştirilmelidir. Ayrıca arama ve işletme 
işlemlerinin bir birine bağlı birbirini tamamlayan unsurlur olduğunu 
belirterek konuşmasını şu cümlelerle tamamlamıştır. 

— Maden aramalarında etkin bir yöntem aranmalı ve bu doğrultuda ça
lışmalar yapılmalıdır. 

— Arama yapan kuruluşların işletici kuruluşlarca tam bir koordinasyo
nu sağlanmalıdır. 

Gündemin 5. Maddesi gereği Amt-Kabir'e çelenk koymak İçin 
5 kişi : 

Ömer Yenel, M. Şükrü Gök, Ali Karakurum, Nejat Özer, Yusuf 
Bektaş seçildiler. 

Gündemin 6. Maddesinde :: 

Bütçe Komisyonuna : Ali Lüleci 

Zeki Kanber 

Ferit İyiişleroğlu 

Yönetmelikler ve Öneriler Komisyonuna : 

A. Şeydi Tatar 
Selahattin Kumkumoğlu 
Hüseyin Özdağ 

Oy birliği ile seçildiler. 

Zamanın ilerlemiş olması nedeniyle saat 13.30'da 
üzere oturuma 1 saat ara verildi. 
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«kinci oturum anılan saatte açıldı. 

Gündemin 7. maddesine geçildi. 

Bu ara verilen bir önerge ile çalışma raporunun özet halinde sunulması 
istendi. Genel Kurulun kararı önerge doğrultusunda oldu. 

Yazman Üye Çetin Yemyeşil Yönetim Kurulu çalışma raporunu aşağıda 
belirtilen sıra iie özetledi. 

1. Eski Yönetim Kurulu üyelerinin adları. 

2. İlke, görevler ve çalışma programı sunufdu. 

3. 1975 Türkiyesi ve Madenciliğimiz adlı konu şu düzen içinde ve özet 
verilerek okundu. 

a) Genel durum ve İzlenen ekonomi-politika 

b) 1975'de .Madenciliğimizin Genel yapısı ya da iktidarın madenci
lik politikası. 

c) Kamu yatırımlarının gerçekleşme durumu. 

4. Çalışmalarımız 

a) Madenciliğimizin yapısal sorunlarına ilişkin çalışmalarımız. 

b) Birlik Haberleri ve Madencilik. 

c) Madencilik Dergisi ve Madencilik. 

d) İşçi sağlığı ve iş güvenliğine ilişkin tüzük çalışmalarımız. 

e) Özel sayılar. 

f) Magnezit Özel Sayısı. 

g) Açık işletmelerde Matematiksel Yöntemler. 

h) Kırka Bor Türevleri Tesisi'ne ilişkin görüş ve girişimimiz. 

k) Madenlerin devletleştirilmesine ilişkin basın toplantısı. 

ı) Milli petrol politikası. 

m) Ekonomik, demokratik ve sosyal sorunlara ilişkin çalışma. 

n) Mart'75 Yan Ödemeler Kararnamesi. 

o) Özel sektörde çalışan üyelerimizin sorunlarına ilişkin çalışmalar. 

p) Türkiye İkinci Teknik Eleman Kurultayı ile ilgili çalışmalar. 

Daha sonra, 

Sayman Üye Atılgan Sökmen tarafından muhasebe raporu. Çelik Tekin 
tarafından da Denetleme raporu sunuldu. 

Gündemin eleştiriler bölümüne geçildi. İlk sözü Maden Müh. Odası Zon
guldak Şubesi başkanı Süleyman Zöhre aldı. 
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Eleştiri Bölümünde Sözalanlar : 

1. Süleyman Zöhre; 

— Zonguldak'taki teknik elemanların sorunları ülke sorunla
rından ayırt edilemez. 

— Sorunlarımızı çözümü ve emek karşılığını almak için sen-
dikalaşarak birleşmeliyiz. Zonguldak'taki teknik elemanların 
kıyımına ve beklenilen yeni kıyımlara değinen konuşmacı, 
Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanının Zonguldak'taki teknik ele
manlar hakkındaki görüşüne değinerek MC'nin yanlış tutumu
nu eleştirdi. 

— Teknik elemanın güvencesi yoktur. Yıllık izinlerde teknik 
elemanların yan ödemeleri kesilmekte maddi sıkıntı içinde 
olan arkadaşlar yıllık izinlerini yapamamakta. Yer altı vergi 
bağışıklığı için gelir vergisi kanununda gerekli değişikliğin 
öncelikle yapılmasını isteyen Zöhre, tüm çalışanların aynı ya
salara bağlı aynı hakları almasını vurgulayarak konuşmasını 
tamamladı. 

2. Nazmi Özkul : 

Kamu kuruluşkınnın satışını öngören yasanın mecliste kabul 
edilmesini kınayan Özkul bu konuda gerekli çalışmanın ya
pılmasını istedi. Odalara öncelikle tüzel kişilik kazandırılması 
gerekliliğini belirterek, bunun zorunlu olduğunu savundu. 

Zonguldak'ta yapılan atamalara da değinen konuşmacı, bazı 
üyelerin kişisel çıkartan uğruna, birçok meslekdaşı çok güç 
durumda bıraktığı belirtti. Bazı üyelerin evlerinin susuz, yaka-
caksız ve ışıksız bırakıldığına değinerek, bu tür İnsanlık dışı 
kararlan alabilen üyelerimiz bulunduğunu söyledi. Yönetimde 
söz saibi kişilerin baskılara boyun eğmemesi halinde daha dü
zenli çalışma yapılabileceğini ve baskıların ancak bu koşulla 
yok edilebileceğini savundu. Daha sonra, maden mühendisi ol
mayan kişilere bölgelerin teslim edilmesinin çalışanların gü
venliğini tehlikeye düşürür nitelikte olduğunu ve bu gibi yer
lerde rasyonel bfr çalışmanın yapılamıyacağını belirtti. 

3. Memduh Özkoçak; 

— Oda Yönetim Kurulu çalışma raporunu ve kongre günü 
bildirimini üyelerine geç iletti. Bu nedenle arkadaşlar işlerini 
organize edip kongreye gelme fırsatını bulamadılar. 

Konuşmacı daha sonra eleştirilerini Odanın madenler konu
sundaki politikasına yönelterek şöyle devam etti. 
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— Afşin-Elbistan Entegre Projesinin tenkidi yapılırken, kar
şı çözüm getirilmemektedir. 

— Konuların eleştirisi yapılırken tek görüş doğrultusunda 
yapılmıştır. Eleştiriler belli bir yere kadar götürüp kesin öneri 
belirtilmiyor. 

— Üretime karşı gelinmiştir. Bu cümlede üretimin neyine 
karşı gelinmiştir? 

— Devletleştirilen madenler üretildiğinde yine sömürücüye 
satılmayacak mı? Gerekli olan yatırım ve ekonomide kendi 
içimizde gelişmektedir. Tüm yatırımlara karşı çıkılmıştır ne
den? 

— Ege'de petrol aramalarını durduralım. Yunanlılarla anla
şarak faaliyete girişelim deniliyor. Fakat onların aynı fikirde 
olduğunu nereden biliyoruz. Bu bakımdan işe zamanında mü
dahale edilmelidir. 

Eleştiri konuşmasını oda yayın organlarına yönelterek şöyle 
tamamlamıştır. 

— Oda yayın organlarında çıkan yazıların altına Yönetim 
Kurulu ibaresi konulmaktadır. Oysa yazılan kim kaleme almış
sa onun ismi yazılmalıdır. 
Eleştirilere cevap olarak; 

4. Ömer Yen el; 

4. Ömer Yene!; Cevap konuşması - (Yönetim Kurulu adına.) 
Afşin-Elbistan Projesi paragrafında getirilen önerinin eleştiril
mesinin sözkonusü olduğu, ve bu eleştiri sonucu bazı gerçek
ler ortaya çıkmıştır. Bu da gerçek bir anlayış içinde konunun 
ele alınmamasrydı. 

Genel Kurul'dan bir başka görüntü... 

CİLT XV Sayı : 2 23 



Elbistan Projesi dışarıda geliştirilmiş ve hazırlanmıştır. Bu pro
jede yerli sanayinin baltalanması ve dış kaynaklarla ihtiyaçla
rın giderilmesi tesblt edilen diğer bir gerçektir. 

Yerli sanayimizin ihtiyaçlarını aşan fazla üretimlere karşıyız. 
Ürettiğimizi mlın fiyatını dış kaynaklar tesbft etmektedir. Oy
sa, bunu tesbit etmek üretimin ne kadar ve ne fiyatla değer
lendirilmesi gerektiği bize düşmektedir. 

Eleştirilere cevap olarak : 

5. Yalçın Çilingir 

Memduh Özkoçağa yanıt vermek zorundayım. Üretici güçleri 
engelleyen her davranış gerici bir zihniyete sahiptir. 

Afşin-Elbistan Projesi gerçekleştiğinde bizim halkımızın için
den giden değerler çokuluslu tekelci sermayenin cebine git
mektedir. 

Duyuru geç bildirilmişti denmekte. Oysa, duyuru Cumhuriyet 
Gazetesinin 12.2.1976 sayısında vardır. Raporlar ise 12 gün 
önce posta la nmıştır. 

Dünya madencilik sorunlarını iyi bilmiyorsak, kendimizin ma
dencilik politikasını da gerçekleştiremeyiz. 

Üçüncü dünya devletleri henüz gerçek olarak kendi yeraltı 
kaynaklarına sahip çıkmamıştır. Oysa raporda kıskançlıkla 
sahip çıkmıştır denmiştir. 

Demir, fosfat ve kömür sorunu kısa dönemde ele alındığın
dan çözüm yolu değildir. 

Eleştiri ; 

6. Sefahattin Kaya; 

Mühendislik ve Y. Mühendislik konusu önceki kurullarda ger
çek ve somut bîr tartışma konusu idi. Oysa şimdi, bu sorun 
çabalarımız neticesinde sorun olmaktan kurtarılmıştır. Kong
relere ilgi gittikçe azalıyor, bunun nedenini Odanın tek taraflı 
davranması, rapor ve konuşmaların parti kongresi havasını 
yansıtmasıdır. 

Oda partiler üstü tarafsız bir tutum izlemelidir. Karşıt görüşlü 
eleştirileri kabullenme ve meslek Odamızın bu kurulunda 
özellikle teknik konulara yer verilmesi taraftarıyım. 

Eleştirilere cevap : 

7. Murat Turan; 

Eleştirinin tüm gerçekçiliği ve özeleştiriyi aşan boyutlara var
ması tarafındanız. Bu eleştiriler açık ve seçik yapılmıyorsa bu
nun nedenleri üyelerimizin ilgisizliği He İlgilidir. 
Tüm eleştirmenlerin eleştirisine katılmamak elde değil, bu 
bize bazı doğruların açıklık kazanmasına yararlı katkılarda 
bulunacaktır. 

24 MADENCİLİK 



Murat TURAN, eleştirileri yanıtlarken... 

Bugünlerde sorunlar ancak politik görüş ve eleştiri kapsamı 
içinde somutlaşmaktadır. 

Tekbaştna bir kurumun sorunları değil tüm sorunların bir bü
tün içinde ele alınması sözkonusudur. 

Madencilik mesleği tüm dünya üstündeki mesleklerin en ağı
rıdır. Bu noktadan hareket ederek, bugün dahi gündemde olan 
konu, meslekdaşlarımızın bir anlamda kıyımıdır. Bu meslek
taşlarımız oysa havzada uzun yıl ve emeklerini vermişlerdir. 
Bu kıyımın gerçek nedeni ile politiktir. Bu kıyıma önderlik ya
panlardan birinin ise meslekdaşımız oluşu en acı bir gerçek
tir. 

Odamızın özel sektörde çalışacak meslekdaşlarımızın gerek
sinme ve dayanışmasını meslek onuru çerçevesinde oluştura
bilmek için TİP Sözleşme Yönetmeliği hazırlamıştır. Buna rağ
men bu hususta meslek onuruna yakışmayan davranışlar ol
maktadır. 

Eleştiriye neden olan üretim sözcüğünü, biz üretilecek maden
lerimizin ülkemiz ve ulusumuz yararına üretilmesi taraftarıyız. 
Başkaları yararına yapılacak üretime karşıyız. 

Eleştiri : 

7. Memduh Özkoçak; 

Üretimin şeklinden bahsedildi. CHP döneminde Antimuan ih
racının durdurulması konusuna gereğince değinilmiyor. Hü
kümet bu kararla kimin yararına çalıştı, buna değinilmiyor. 

İdeolojik yanlı görüşler tasvip edilmekte, oysa böyle olma
malı. 
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Türkiye'de madencilik yoktur, bunu da kanıtlayacak bir belge 
yoktur. Bu tür görüşlerin ele alınmasında ideolojik saplantı
dan ayrılıp tarafsız davranmalı. 

Bugünün güncel konularından olan kıta sahanlığı konusu hayal
ci olarak ele alınmakta, oysa gerçeklere yönelik olmak gere
kir. 

Sürüngen toplum olduğumuz ve bundan sıyrılmanın yolu eko
nomik güçlenmedir. 

Eleştiri : 

8. Nail Zübeyiroğlu; 

Yönetim Kurulu çalışmalarını yeterli fakat neticesiz buluyo
rum. Bunu beceriksizlik olarak ele almıyorum. Aydınlar ola
rak, bir araya gelip kendi çıkarlarımızı savunamıyoruz. Kong
reye katılma oranı çok düşüktür. Buna neden hava şartlarının 
uygun olmayışı ise de büyük bir çoğunluğun bulunduğu Zon
guldak'taki arkadaşların katılmasına yöneticilerin izin yerme
melerini gösterebiliriz. 

Eleştiri ve tenkitlerde tek taraflı olmamak gerek. Zonguldak 
Maden Mühendisleri Odası Şubesi Kurulunda gereğince Zon
guldak'taki arkadaşların sorunları ele alınmamıştır. Petrol 
arayan yabancı şirketler Türkiye çıkarlarına değil kendi çıkar 
kırı doğrultusunda hareket etmektedirler. 

Dünya piyasasına hakim olmak için yeraltı kaynaklarımıza 
sahip çıkmamız gerekir. Maddi olanaklar eli açık gözü kapalı 
olarak temin edilmemelidir. 

Eleştirilere cevap : 

9. Murat Turan; 

14 Nisan 1974 Enerji Bakanı barit ihracatını yasakladı. MC ik
tidarı Enerji Bakanı ise ilk iş olarak barit ihracatını serbest 
bıraktı. Bar itler im iz % 96tenörlüdür. Öğütülmüş barit ile öğü
tülmemiş barit arasında 10 $ fark vardır. Öğütülmesi için ku
rulacak bir değirmen yapılmamıştır. Hükümet acizliğini gös
termiştir. Üretim ülke yararına yapılıyorsa EVET, başka türlü 
yapılan üretimlere HAYIR diyerek konuşmasını noktaladı. 

Eleştiri : 

10. Selahattin Kaya; 

Karadeniz Bakır İşletmeleri büyük bir proje ile meclise bir 
bakır projesi sunmuştur. Bunun içinde çtnko-kurşun cevheri 
değerlendirilmiyor. Oda bu konuda bir çalışma göstermemiş. 
Oda yönetimini eleştirenler tek taraflı davranmışlardır. Bize 
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gerekli olan teknoloji, gereksinmelerimizi karşılayacak ölçüde 
olmalı. 

Oda yönetimi sağ sol kavgasını getirmemeli, daha çok ger
çek ve somut meslek sorunlarını öneriler getirerek inceleme
li, konuya bu açıdan eğiltnmeli. 

Eleştirilere cevap : 

11. Murat Turan; 

Oda yayınlarında her yazının altındaki Yönetim Kurulu yazısı, 
Oda Yönetimindeki arkadaşların ortak görüşüdür. 

Odaya seçilecek Yönetim Kurulu üyelikleri tüm üyelere açık
tır. Bu Odamızın demokratik işlevinin gereğidir. Gelemiyorlar-
so gelecek ve çalışacak arkadaşlara da haksız eleştiriler ge
tirmemelidirler. 

Başka söz alan olmadığından muhasebe raporunda belirtilen 
46.000 TL.'Iık fasıl aktarması Genel Kurulun bilgisine sunuldu 
ve oybirliği ile kabul edildi. 

Gündemin 8. maddesine geçildi. 

Yönetim Kurulu, Denetim Kurulu ve Muhasebe oy birliği ile kabul edildi. 
Söz alan Oda başkanı Murat Turan Kongre üyelerine teşekkür etti. 

Gündemin 9. maddesi : 

Bütçe, yönetmelik ve öneriler komisyonlarının hazırlamış olduğu rapor
lar okundu. 
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Odamız Genel Bütçe ve Muhasebe Yönetmeliği ile Odamız Yönetmeliği 
ilgili değişiklik tasarıları ayrı ayrı oylanarak, oybirliği İie kabul edildi. 

Genel Kurulu izleyen konuklardan bazıları 

Söz konusu değişiklikler ekte sunulmaktadır. Ayrıca Odamız YARDIM
LAŞMA FONU TESİS VE HARCAMA TÜZÜĞÜNÜN Bölüm II (Yardım şe
killeri ile amaçlan ve miktarları) deki A — Ölüm Yardımları : 

a) Vefat edecek her üyemiz için ödenecek meblağ 5000.— TL. yerine 
7500.— TL. olarak, getirilen değişiklik oy birliği ile kabul edilmiştir. 

Gündemin 10. Maddesi : 

1976 yılı gelir ve gider bütçesi oylanarak getirilen şekliyle oy
birliği île kabul edildi. 

Verilen bir önerge ile dilekler faslında söz alan konuşmaların 
15'er dakika İle sınırlanması oy birliği ile kabul edildi. 

Gündemin 11. madesinde, dileklere geçildi. 

Konuşmacı. 

1. Samih Özgen 

Yeni açılan ve açılmakta olan Maden Akademilerine karşı tav
rımızı belirlemek için Eğitim ve öğretimin bilimsel temeline in
memiz gerekir. 

Eğitim, üretim güçlerinden bir tanesi olduğu için yani, makina 
ve aletleri kullanmada gerekli olan insanın bilgi, beceri ve 
alışkanlıkları olduğu için; Bir alt yapı kurumudur. 
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Olgun yetişkin kuşakların, toplumun değer yargıarını, toplum
sal bilinç formlarını genç kuşaklara aktarma benimsetme iş
lemini yapmasından dolayıda, Eğitim bir üst yapı kurumudur. 
Ülkemizde Eğitim mevcut üretim ilişkilerini koruyucu, üretim 
güçlerinin gelişimini köstekleyici bir işleyiş içerisindedir. 

Emperyalist ülkelerden ithal edilmiş kendi toplumsal rasyoneli
miz ile özümlenmesi yapılmamış yabancı kavram ve teknolo
jilerin anlaşılmadan kullanılmış olması Eğitimimizi rasyonel 
dışa bağımlı, anti-demokratik ve dogmatik kılmıştır. 

Teknik elemanların % 45'i iz m et sektöründe çalışmaktadır. 
Bu durumda olan arkadaşlar üretimin dışında olduklarından 
aslında gizli işsizlerdir. 

Yüksek öğrenim üretim için bir araç olması gerekirken amaç 
haline getirilmiştir. Üniversitelerin özerkliğinin ithali söz konu
su olduğu 2. Paylaşım Savaşından beri özerklik yüzeysel ola
rak ele alınmış 12 Mart döneminden sonra ise fiilen ortadan 
kaldırılmıştır. 

Ülkemizde yapılan bilimsel araştırmaların % 70'i üretimin dı
şında soyut araştırmalar olup, Batı Ülkelerinin işine yarar du
rumdadır. Yine maliyeti ülkemize yüklenen eğitilmiş insan, em
peryalistler için üretime sokulmakta beyin göçü zorlanmakta
dır. 

Nasıl bir Eğitim ve Öğretim Sistemi olmalıdır: 

Eğitim sistemi üretim güçlerini frenleyici değil geliştirici olma
lıdır. Bireylerin yaratıcılığını geliştirmelidir. 

Eğitim kurumlan aynı zamanda üretim kurumlan haline dö
nüştürülmelidir. Bu durum aynı zamanda okulların açılmasın
da sorun olan finansman meselesini de ortadan kaldırır. 

Biz ülkemizde İş içinde Öğrenimi ve iş ile öğretiyi sağlamak 
zorundayız. 

Biz güncel olarak şunları sağlamak zorundayız: Demokratik 
üniversite, özerk üniversite için tüm demokratik örgütlerle bir
likte daha etkin mücadele etmeliyiz. 

Okumak İsteyene okul sloganına sahip çıkmalıyız. Yalnız öğ
renim görmek isteyen gençliğimizin bu demokratik istemini 
politik ve akademik çıkarları için istismar edip, Bezirgan bir 
zihniyetle üretimin dolayısıyla hayatın dışında kafalar yetişti
recek okulların açılmasına karşı çıkmalıyız. 

Günümüzde açılan ve açılması düşünülen Maden mühendisi 
yetiştirecek okullara da yu kanda ki açıklamaların ışığı altında 
eleştirmen olmak ve bu okulların mümkün olduğu kadar bilim
sel, demokratik olmasını sağlamak Odamızın acil görevidir. 
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Konuşmacı. 

2. Memduh Özkoçak, 

Odanın maden teknisyeni, başçavuş ve nazeretçi yetiştirecek 
okullar açılması hususunda teşebbüse geçmesini ve Oda 
mensuplarına verebilecek bir rozetin yaptırılmasını diledi. 

Konuşmacı. 

3. Nail Zübeyiroğlu, 

Yeni açılan eğitim (madencilik) kurumlarında belirlenmiş bir 
programın olmayışı ve öğretim üyeliği sıkıntısına çözüm geti
recek çalışmaların yeni Yönetimce sağlanması. 

3. konuşmacının konuşmasının bitmesi sonucu Genel Kurul 
bildirisi olarak sunulan önergeler tartışmaya açıldı. 

İlk okunan bildirinin lehinde ve ikinci okunan bildirinin lehinde 
konuşmalar oldu. 

Bu ara iki bildirinin birleştirilmesi bazı üyelerce istendi. Neti
cede İki bildirinin ayrı ayrı oylanması isteği kabul edildi. İki 
bildirinin ayn ayrı oylanması neticesi İlk bildiri oy çokluğu ile 
Genel Kurul bildirisi olarak kabul edildi. 

Genel Kurul bildirisi ek'te sunulmuştur. 

Bu arada verilen bir önerge ile Birlik Genel Kurulu'na katılacak delege

lerin Yeni Yönetim Kurulunca saptanması önerildi. Önerge oybirliği ile 

kabul edildi. 
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Gündemin 12. maddesi : 

12.1. Seçim tasnif kuruluna açık oyia, 

Memet Sayın, Zeki Kanber, Mustafa Gökçedağ, Kamil Tükel, Fe
rit lyiişleroğlu, Rıfat Dağdelen seçildiler. 

12.2. Oda Yönetim 

Asiller 

Murat Turan 

Turan Dündar 

Selim İnse) 

Mehmet Kayadelen 

Ali Lüleci 

Yalçın Çilingir 

Sam ih Özgen 

Yedekler 

İrfan Bayraktar 

Tuncer Demiröz 

Mehmet Şahin 

Süleyman Özerk 

Sadi Aktan 

Mustafa Akdoğan 

Cavit Sezer 

Kurulu 

134 

130 

129 

129 

128 

126 

124 

125 

121 

118 

115 

114 

113 

112 

12.3. Oda Denetim 

Asiller 

Çelik Tekin 

Çetin Onur 

Atılgan Sökmen 

Yedekler 

Mehmet Şahin 

Hüseyin Özdağ 

Ali Türkoğlu 

Kurulu 

133 

120 

128 

126 

125 

114 

12.4. Birlik Yönetim Kurulu 

Turan Dündar 123 

Atılgan Sökmen 120 

Samih Özgen 119 

12.5. Birlik Denetim Kurulu 

İbrahim Mucuk 125 

Ender Pakdemir 123 

Seçim sonuçlarını Genel Kurulun bilgisine sunan Divan Başkanı, seçi
len arkadaşları kutlayarak, Genel Kurulda alınan kararların mesleğimiz 
ve ülkemiz için hayırlı olması dileği ile kongreyi kapattı. 

Aşağıdaki bildirinin Genel Kurul bildirisi olması için oylamaya sunulma
sını saygılarımızla öneririz. 
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